
 

 

 

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

            

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

           

       

Paroisse  

Sainte-Anne-des-Chênes  

Parish 
  

 
(Sainte-Anne-des-Chênes, Richer,  

Sainte-Geneviève, Ross, Hadashville) 

 

      Courriel/email: info@paroissesteanne.ca    Téléphone/Telephone :204-422-8823                                                 

Website: www.paroissesteanne.ca 

President :  Colleen Holloway                                          
204-226-4695                                                       

Membership : Dawn Christenson                                
204-257-8761 

 

Président : Laurent Desaulniers  
204-807-6886 

Salle/Hall – Laurent @ 204-422-8766 
 

Dimanche 8 septembre 2024 – 23e dimanche du temps ordinaire « Cycle B » 
Sunday September 8th, 2024 – 23rd Sunday in Ordinary Time ‘Cycle B’ 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Père / Father Kevin N. Lereh m. ss.cc. Administrateur paroissial / Parochial Administrator 
Lola Reimer Gestionnaire de bureau / Office Manager 
Gareth Priest Chair CAE/PAB  Patrick Fredette Président, CPP/PPC                               
Heures du bureau  
Lundi, mercredi & vendredi 8h30-12h30 / 13h00-16h  Mardi & Jeudi 8h30-12h30/13h-16h30 
Parish Office Hours  
Monday, Wednesday & Friday 8:30-12:30 / 1PM-4PM Tueday & Thursday 8:30-12:30/1PM-4:30PM  
 

 

 

 

 

 

 
204-371-4984 

 

 

President: Colleen Holloway 
204-226-4695 

Membership: Dawn Christenson 
204-257-8761 

Souper de Poisson – Fish Fry 
 

Le comité de prélèvement de fond de la Paroisse Sainte-Anne organise un souper poisson 
le dimanche 6 octobre 2024 au Club Jovial. Il aura un 50/50 et un encan silencieux.  Il aura 
deux temps de tabler, la première à 17h et la deuxième à 19h. 
Seulement 200 billets à vendre!!  25$ cq ou vous avez aussi l’option de billet de support 
pour 15$ cq En vente au bureau de la paroisse du lundi au vendredi et après les messes!  

 
The fundraising committee of Sainte-Anne Parish is organizing a fish fry dinner on Sunday, 
October 6, 2024, at the Jovial Club. We will have a 50/50 and a silent auction.  
There will be two seating times, the first at 5 p.m. and  
The second at 7 p.m. 
Only 200 tickets for sale!!  $25 ea or you also have the  
option of getting a support ticket for $15 ea 
On sale at the parish office Monday to Friday and  
after each mass. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

INTENTIONS DE MESSES / MASS INTENTIONS 
DATE INTENTIONS DONNÉ PAR / GIVEN BY 

Friday (06) – 6PM - 7PM                
ADORATION & CONFESSION 

+Guy Therrien 
Funeral Offerings/ 

Offrandes aux funérailles 

Samedi (07) 19h  +Émile & Rose Alma Brulé Lorraine Jolicoeur 

Dimanche (08) 9h15 Pour mes paroissiens Père Kevin N. Lereh 

Sunday (08) 11:00AM  +Claude and +Elizabeth Bruce Dan & Karen Ilchyna and family 

Mardi (10) 9h15 Pour âmes du Purgatoire Raymond Sorin 

Mardi (10) 10h15 Nursing  +Gilles Nault Amis de la Villa 

Wednesday (11) 9:15  +Luc Dufault Adrien & Barb Dufault 

Mercredi (11) 11h Pavillion  +Roland Gosselin 
Lorraine & ami(e)s  

du Club Jovial 

Jeudi (12) 9h15  +Rolande Rheault 
Offrandes aux funérailles 

/Funeral Offerings 

Jeudi (12) 11h Pavillion  +Kenneth & Guy Lambert La Famille 

Friday (13) – 6PM - 7PM                
ADORATION & CONFESSION 

+Monika Wolf Eskildsen Family 

Samedi (14) 19h Pour mes paroissiens Père Kevin N. Lereh 

Dimanche (15) 9h15  +Ginette Breton Laliberté Yolande Zawislak 

Sunday (15) 11:00AM Eve Kirpluk Laura & Erik Bonnefoy 

 Nous voulons offrir soutien, réconfort et prières à ceux et celles qui font face à la 
maladie ou qui ont besoin de courage dans l’épreuve. Let us pray for those in our 
communities faced with illness or in need of or courage and comfort in the trials. 
Nous prions pour /We pray for: Marie-Louise Legal, Denise Wall, Anna-Maria 
Faullus, Thérèse Hupé, Paulette Pylatiuk, Rachel Brémault, Danielle Jenner, 
Delaney Kolowca, Susan Snidal, Pauline Lansard, David Sabourin… et tous ceux 
que nous portons dans nos cœurs … and all those we hold in our hearts… 

 
 

23e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE– CYCLE ‘B’ 
 

On amène à Jésus un homme sourd et muet. Jésus le prend à l’écart et prononce le mot « Ephphatha 
». Le mot « Ephphatha ! » (ce qui signifie « Ouvre-toi ») est un mot très important pour chacun d'entre 
nous. Il peut être très approprié de réfléchir au sens d'écoute aujourd'hui, qui est une partie importante 
de tout exercice de méditation.   
 

Pour écouter vraiment, il faut plus de silence que de paroles, plus d'adoration que d'étude, plus de foi 
que de raison. Pour écouter, nous devons être silencieux ; pour recevoir, nous devons être prêts ; pour 
recevoir la Parole de Dieu, nous devons éteindre tous les autres sons et formes de bruit. Et ce n'est 
pas facile. Il n'est peut-être pas facile pour nous tous de maintenir extérieurement ce silence intérieur, 
constructif et créatif qui attend la voix du Seigneur.  
. 

La première lecture nous invite à ne pas avoir peur et à nous approcher du Seigneur, car alors 
seulement « les yeux des aveugles s'ouvriront, les oreilles des sourds s'éclairciront » (Isaïe 35,5). 
L'Évangile d'aujourd'hui nous fait également penser à la prière de Samuel : « Parle, Seigneur, ton 
serviteur écoute ». L'invitation à l'écoute est suffisante. Faisons-le pendant une minute, cinq minutes, 
une demi-heure ou une heure, pour écouter le Seigneur. Il est essentiel que nous fournissions ces 
conditions : la disponibilité des oreilles à écouter, le cœur à aimer et la vie vraiment désireuse de Dieu. 
Ce n'est pas Dieu qui ne communique pas avec nous, mais nous qui ne permettons pas à Dieu de 
nous parler. Ses tendres murmures d'amour tombent dans l'oreille d'un sourd.  
 

Les oreilles humaines ont souvent été désensibilisées par les distractions du monde, les occupations 
de la vie et la dureté du cœur. Combien de personnes autour de nous réclament notre attention et 
pourtant nous n'entendons pas les cris des pauvres et ne voyons pas leurs besoins. Parfois, nous 
avons l'impression d'avoir déjà trop de problèmes, et bien sûr, ces problèmes constituent un fardeau 
pour nous et pour beaucoup de gens autour de nous. La tendance naturelle est donc de fermer nos 
oreilles, nos yeux et notre bouche, ainsi que plier nos mains. Aujourd'hui, le Christ veut ouvrir nos yeux 
et surtout nos oreilles aux petits et grands événements, non seulement en nous-mêmes et dans nos 
vies, mais aussi aux besoins de nos semblables qui ont besoin de notre compréhension, de notre 
attention et de notre réponse avec la compassion et l'amour du Christ. BON DIMANCHE A TOUS! 

Père Kevin N. Lereh, m.ss.cc 

Dimanche de la Catéchèse 2024 - Catechesis Sunday 2024 
Our catechists receiving a blessing at both Sunday Masses Sunday September 29th, 2024 (9:15am in 
French & 11am in English). We ask that both English and French catechists and all the atrium adults attend 
one of the 2 masses to receive the blessing on the same day. 
The theme the diocese is proposing this year is 'An Encounter that Transforms" for the parish Catechism 
Sunday. 
Nos catéchistes recevront une bénédiction lors des deux messes dominicales le dimanche 29 septembre 
2024 (9h15 en français et 11h en anglais). Nous demandons que les catéchistes anglais et français ainsi 
que tous les adultes de l'atrium assistent à l'une des 2 messes pour recevoir la bénédiction le même jour. 
Le thème proposé cette année par le diocèse est « Une rencontre qui transforme » pour le dimanche du 
catéchisme paroissial. 

 

23e dimanche du temps ordinaire – B 
Isaïe 35, 4-7a     Psaume 145(146) 

Jacques 2, 1-5     Marc 7, 31-37 

23rd Sunday in Ordinary Time – B 
Isaiah 35. 4-7     Psalm 146 

James 2. 1-5     Mark 7. 31-37 

 
Nous prions pour +Marie Marguerite Jacqueline Arpin décédée le  

5 septembre, 2024. Gardons la famille et Marguerite dans nos prières.  

La messe funéraire aura lieu dans l’église de Sainte-Anne, le lundi,  

9 septembre, 2024 à 14h, un enterrement privé sera au cimetière de  

Saint-Pierre-Jolys.  

We pray for +Marie Marguerite Jacqueline Arpin who died on  

September 5, 2024. Let us keep the family and Marguerite in our prayers. 

The funeral mass will be in the Saint-Anne church, on Monday,  

September 9
th

, 2024 at 2Pm, a private burial will be at Saint-Pierre-Jolys  

Cemetery. 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

07 août et 08 septembre 2024 – September 8tht 2024 

Date 
Acceuil/ 
Greeters 

Servants/ 
Altar Servers 

Lectures/ 
Readers 

Offrande/ 
Collection 

Communion 
Croix / 

Torchbearers  
Samedi le 
07 sept., 

9h00 

Volontaire Volontaire Simone Gaudet Volontaire Volontaire Gilbert Legal 

Dimanche 
le 08 Sept., 

9h15 

Volontaire 
Olivier 

Deschambault 
& Volontaire 

Diane Connelly 
& Komi 
Kuesson 

Raymond 
Connelly & 
Volontaire 

Norbert 
Ritchot & 
Volontaire 

Olivier 
Deschambault 

Sunday, 
September 

08th, 
11:00AM 

Pieter & 
Wendy Lange 

Christian 
Dumont & 

Michael Kautz 

Vince Jeanson 
& Adam Moore 

Priest 
Family 

Volunteer Harvey Priest 

14 août et 15 septembre 2024 – September 15th 2024 

Samedi le 
14 sept., 

9h00 

Volontaire Volontaire Emile Dupuis Volontaire Volontaire 
Lorraine 
Jolicoeur 

Dimanche 
le 15 Sept., 

9h15 
Volontaire 

Yvon 
Deschambault 
& Volontaire 

Norbert 
Ritchot & 

Agnès Pelletier 

Oliver 
Deschambault 

& 
Volontaire 

Monique & 
Michel Chaput 

Yvon 
Deschambault 

Sunday, 
September 

15th, 
11:00AM 

Alice & 
Richard 
Lesage 

James Madden 
& Louis 
Jeanson 

Marj. Sarna & 
Roland Coté 

Emika, 
Violet, 

Gianna & 
Grata 

Volunteer 
Armand 
Jeanson 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

23rd Sunday in Ordinary Time ‘Cycle B’ 
 

The story of the healing of the deaf-mute person in today’s Gospel is our story too. There is hardly 
any organ in our dealing with God stressed so much as our ear. We shall hear, not so much see 
or speak. God has given us two ears but only one mouth. It is because we must listen to God 
always. How can the messenger of God speak without having listened from the Lord? How can 
the Christian speak and act without having listened to Christ? how can we worship God without 
paying attention to what He says? How can we claim we’re prayerful when we don’t listen? Prayer 
is talking and listening to God. If we do not manage a good prayer, it’s probably because we do 
not listen enough. True listening will result in praising the Lord and in prayer. It is not only this 
person and a pagan too who was a deaf-mute. Many of us live with the same handicap.  
 

As someone once said, sometimes, we are deaf to the Word of God. We were created good, but 
we can make the mistake of so easily believing that we are good Christians (and not attempt 
making any effort) because we have adopted some religious practices. We have our devotions to 
Our Lady of Perpetual Help, but we have no friendly word for the man next door or on the street. 
We have St Anthony of Padua to help us find our missing objects, but we don’t care if our 
fellowman is lost in the craziness and confusion of life. We have enthroned the Sacred Heart of 
Jesus in our homes, but we have no heart for those who need to be attended to. Have we ever 
wondered what shape appears when 2 ears are put one besides the other?  
 

September 8th of every year is the Solemnity of the Nativity of Our Blessed Mother. This year, it’s 
not going to be celebrated because Sunday celebrations trump on any other Feast days (except 
otherwise stated by the Bishops Conference).  Anyway, good devotions help us to listen better to 
God’s voice and influence our conscience to make the right decisions. Being a member of the 
Church that has Christ at her head means being open to all His teachings including social justice. 
But it also means to be open to all the goodness planted in the heart of people belonging to other 
religions or cultures. May the Lord help to listen to one another in our parish, families and job sites, 
schools, parliament and houses so that whatever we can speak will help in the development of 
our nation at every level; faith, politics, economy, social justice and otherwise. HAPPY SUNDAY! 
 
Fr. Kevin N. Lereh m.ss.cc. 
 

 
 

                   BAPTÊMES -BAPTISMS         
Beckham Dandeneau 
Dimanche le 8 sept., 2024 - 11h / Sunday, Sept. 8th, 2024 — 11:00AM                                                                                                         
- enfants de: Braden Randal Dandeneau & Caitlin Ashley Dandeneau (Sawka) 
children of: Braden Randal Dandeneau & Caitlin Ashley Dandeneau (Sawka) 

 
Rebekah Josephine Rumble 
Dimanche le 8 sept., 2024 - 13h / Sunday, Sept. 8th, 2024 — 1:00PM                                                                                                         
- enfants de: Tyler Johnathan Rumble & Melissa Yvonne Jean Rumble (Werbiski) 
children of: Tyler Johnathan Rumble & Melissa Yvonne Jean Rumble (Werbiski) 

 
Connor Ryan Buehler & Scarlett Rose Buehler 
Dimanche le 15 sept., 2024 - 12h45 / Sunday, Sept. 15th, 2024 — 12:45PM                                                                                                         
- enfants de: Skye Robert Buehler & Ashley Genevieve Buehler (O’Leary) 
children of: Skye Robert Buehler & Ashley Genevieve Buehler (O’Leary) 
 

 

 

ENGLISH CATECHISM begins Sept. 15th 2024 at 9:30am 
We offer the following classes: Kindergarten, grade 1, grade 2 (and anyone preparing for First 
Confession and First Holy Communion), grade 3/4, grade 5/6/7, grade 8/9, grade 10-12. We also 
offer 2 adult classes. Our RCIA class is a basic intro to the faith and is for anyone just inquiring, 
wanting to become Catholic, or those who want a refresher on the basics of our faith.  
The other adult class covers a wide range of topics and is for those who have a good 
understanding of the basics. 
We meet on Sunday mornings in the St. Alphonse Hall at 9:30 and end just before the 11am 
Mass. 
Please contact Rosalie Madden to register or for more info please email: 
rosaliemadden@outlook.com 
 

mailto:rosaliemadden@outlook.com


 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Septembre 2024 September 
September 1 septembre 2024 

Offrandes/Offerings  $1,853.00  

Libre/Loose Cash – Off.  $270.00 

Rénovations/Renovations $655.00 

Mission Catholique au Canada/ 

Catholic Mission in Canada $20.00 

******************************************* 

Offrandes/Offerings  $1,853.00 pour le mois/for the month 

Libre/Loose Cash  $270.00 pour le mois/for the month 

Rénovations/Renovations $655.00 pour le mois/for the month 

Mission Catholique au Canada/ 

Catholic Mission in Canada $20.00 pour le mois/for the month 

 

 

 

58 Enveloppes/Envelopes 

 

Merci! Thank you! 

 

 

Intendance - Le 8 septembre 2024 – 23e dimanche du temps ordinaire « Dieu n’a-t-il pas choisi ceux 
qui sont pauvres dans le monde pour qu’ils soient riches en foi et héritiers du royaume qu’il a promis à 
ceux qui l’aiment ? - Jacques 2:5 Qu'est-ce qui est le plus important : être riche en foi ou riche en 
possessions ? La société nous dit que les possessions sont les plus importantes. Dieu enseigne une leçon 
différente. Lorsque nous sommes riches en foi, nous gardons Dieu en premier et expérimentons la vraie 
joie et la vraie paix. Lorsque nous accordons la priorité aux biens, nous réalisons vite que nous ne pourrons 
jamais en avoir assez et que le bonheur est éphémère. Lorsque nous accordons notre confiance aux biens, 
nous réalisons vraiment qu’il vaut mieux donner que recevoir. 
Stewardship - September 8, 2024 - 23rd Sunday in Ordinary Time “Did not God choose those who are 
poor in the world to be rich in faith and heirs of the kingdom that he promised to those who love him?” - 
James 2:5 What is more important – being rich in faith or rich in possessions? Society tells us that 
possessions are most important. God teaches a different lesson. When we are rich in faith, we keep God 
first and experience true joy and peace. When we put possessions first, we soon realize we can never have 
enough and happiness is fleeting. When we put faith over possessions we truly realize it is better to give 
than receive. 

DÎNER SOUPE ET SANDWICH                                               
Date : le mercredi le 11 septembre 2024                                                           
Où : le Club Jovial  
Heure : 11h00 à 13h00                                                            
Cout : 10.00$ par personne 

SOUP AND SANDWICH LUNCH  
When: Wednesday September 11th, 2024   
Where: Club Jovial     
Time: 11:00AM – 1:00PM                                                                                                                   
Cost: 10.00$ per person 

 

 
 

Fuel Good Day -  Le mardi 17 septembre, faites le plein d'essence à Clearview Co-op et 5 sous par 
litre seront versés à la banque alimentaire de Ste-Anne, Accueil Kateri Centre. Ceci est grâce au 
programme "Fuel Good Day" de Clearview Co-op. Ils verseront aussi 1$ par café Co-op ou par Big Cool. 
Videz vos réservoirs de véhicules et vos "jerrycans" le 16 et faites le plein le 17 ! 
Il y aura aussi des bacs à la Co-op pour collecter des denrées non-périssables toute la semaine du 13 
au 20 septembre de Fuel Good Day. Merci à Clearview Co-op et merci d'avance pour votre 
participation ! 

 
Fuel Good Day - On Tuesday September 17, Clearview Co-op will be donating 5 cents from every litre 
of fuel sold at their Ste-Anne location and $1 from each Co-operative Coffee and Big Cool purchase to 
the Ste-Anne food bank, Accueil Kateri Centre. Empty your tanks and your jerrycans on the 16th and 
go for fill-ups on the 17th in support of our local food bank!  
There will also be a donation bin for the week of Fuel Good Day, from September 13 to 20, where you 
can drop off non-perishable items. Thanks to Clearview Co-op and thanks in advance for your 
participation! 

World Suicide Prevention Day – September 10, 2024 1 in 20 Canadians are struggling with thoughts 
of suicide. “Start the conversation today. Every chat, no matter how small, builds a more supportive and 
understanding society. Together, we can make a difference and prioritize suicide prevention, ensuring 
everyone gets the help they need.” (Canadian Association for Suicide Prevention). 
#WorldSuicidePreventionDay #StartTheConversation Sara Riel training courses on suicide prevention : 
https://sarariel.ca/courses/ 

Journée mondiale de prévention du suicide – 10 septembre 2024 1 Canadien sur 20 est aux prises 
avec des pensées suicidaires. « Commencez la conversation aujourd’hui. Chaque conversation, aussi 
petite soit-elle, construit une société plus solidaire et plus compréhensive. Ensemble, nous pouvons faire 
une différence et donner la priorité à la prévention du suicide, en veillant à ce que chacun reçoive l’aide 
dont il a besoin. (Association canadienne pour la prévention du suicide). 
#Journéemondialedepréventiondusuicide #StartTheConversation Cours de formation de Sara Riel sur la 
prévention du suicide : https://sarariel.ca/courses/ 
 

World Youth Day Info Session – Monday, September 16th, 2024  
Are you interested in going to Rome for the Jubilee of Youth in the summer of 2025? Or maybe you’d 
like to attend the World Youth Day celebrations in Seoul, Korea in 2027? There will be an information 
session given by WYD Canada on Monday, September 16th via Zoom at 6:00 p.m. EDT (English) and 7:45 
p.m. EDT (French). To register: 
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=mORf_n96TUKeanU1ZmsxX0Y3blq_ExlHs3NAUh
vPvexUM0JLWEZaUEdPNFowVFU0NU5FMFI3OFVBNC4u&origin=lprLink&route=shorturl 

Session d'information sur la Journée Mondiale de la Jeunesse – Lundi 16 septembre 2024  
Êtes-vous intéressé à vous rendre à Rome pour le Jubilé de la Jeunesse à l'été 2025 ? Ou peut-être 
aimeriez-vous assister aux célébrations des Journées mondiales de la jeunesse à Séoul, en Corée, en 
2027 ? Il y aura une séance d'information donnée par les JMJ Canada le lundi 16 septembre via Zoom à 
18h00. EDT (anglais) et 19 h 45 EDT (français). Pour vous inscrire : 
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=mORf_n96TUKeanU1ZmsxX0Y3blq_ExlHs3NAUh
vPvexUM0JLWEZaUEdPNFowVFU0NU5FMFI3OFVBNC4u&origin=lprLink&route=shorturl 

 
Êtes-vous nouveau dans la paroisse? Si oui, vous pouvez toujours contacter le bureau au 204-

422-8823 pour vous inscrire. Saviez-vous que pour les dons nous avons des enveloppes, des 

retraits automatiques et e-transfer ? Le bureau se fera un plaisir de vous aider ! BIENVENUE ! 

Are you new to the Parish? If so, you can always contact the office at 204-422-8823 to register. 

Did you know that for donations we have the weekly envelopes, automatic withdrawals and e-

transfer? The office will be more then happy to help you! WELCOME! 

 

https://sarariel.ca/courses/
https://sarariel.ca/courses/
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=mORf_n96TUKeanU1ZmsxX0Y3blq_ExlHs3NAUhvPvexUM0JLWEZaUEdPNFowVFU0NU5FMFI3OFVBNC4u&origin=lprLink&route=shorturl
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=mORf_n96TUKeanU1ZmsxX0Y3blq_ExlHs3NAUhvPvexUM0JLWEZaUEdPNFowVFU0NU5FMFI3OFVBNC4u&origin=lprLink&route=shorturl
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=mORf_n96TUKeanU1ZmsxX0Y3blq_ExlHs3NAUhvPvexUM0JLWEZaUEdPNFowVFU0NU5FMFI3OFVBNC4u&origin=lprLink&route=shorturl
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=mORf_n96TUKeanU1ZmsxX0Y3blq_ExlHs3NAUhvPvexUM0JLWEZaUEdPNFowVFU0NU5FMFI3OFVBNC4u&origin=lprLink&route=shorturl

